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Protokół Nr XV.2016 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 12 maja 2016 roku 

 

1. Otwarcie obrad XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
  Otwarcia obrad XV sesji V kadencji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Mirosław Gąsik 

stwierdzając obecność 18 radnych. Przewodniczący Rady przywitał przybyłych gości: 

dyrektorów jednostek organizacyjnych, Naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego, 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej Marka Ławreckiego, przedstawicieli 

prasy lokalnej. Ponadto Przewodniczący Rady przywitał: Zarząd Powiatu Żagańskiego, 

Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, Aplikanta 

Radcy Prawnego Michała Zwolaka.
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił proponowany porządek obrad i zapytał 

czy są propozycje zmian do porządku.  

Starosta Henryk Janowicz: w imieniu Zarządu Powiatu proponuję wprowadzić do porządku 

posiedzenia projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań 
finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2016 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie przedstawioną propozycję 
zmian do porządku obrad.  

Rada Powiatu jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad w/w projek-

tu uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowa-

dzonych zmianach. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie obrad XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XIV z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 21 marca 2016 

roku. 

4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

5. Raport z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za 2015 rok. 

6. Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa i ocena zagrożeń powiatu żagańskiego. 

7. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy Powiatu 

Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2015. 

8. Sprawozdanie za rok 2014 z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Powiatu Żagańskiego na lata 2011 – 2018. 

9. Interpelacje radnych. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) zmian budżetu, 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022, 

    3) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Mikołaja Biskupa 

w Jeleninie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabyt-

ku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

    4) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Narodzenia NMP  

w Chotkowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy za-

bytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskie-

go, 
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    5) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Jana Chrzciciela  

w Chichach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy za-

bytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskie-

go, 

    6) udzielanie dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Józefa w Żaganiu 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

    7) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Zwiastowania NMP  

w Bożnowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy za-

bytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskie-

go, 

    8) udzielenia dotacji celowej dla Pana Dariusza Furmana na prace konserwatorskie, restau-

ratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdują-
cym się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

    9) udzielenia dotacji celowej dla Pani Leokadii Brudzińskiej – Dobrowolskiej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do reje-

stru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

   10) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żagańskiego, 

   11) rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyjnej, 

   12) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi 

Żagańskiemu w 2016 roku. 

  11. Odpowiedzi na interpelacje. 

  12. Informacje i oświadczenia: 

   1) pismo Stowarzyszenia Osób Poszkodowanych przez Spółki Grupy Volkswagen AG wraz 

z opinią prawną 
13. Wnioski. 

14. Zamknięcie obrad XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XIV z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 21 marca 

2016 roku.  
Przewodniczący rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem Nr XIV z obrad sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 21 marca 2016 roku został wyznaczony Radny Jacek 

Grzelak oraz Radny Tomasz Hucał, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Jacek Grzelak: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Tomasz Hucał: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół Nr XIV z obrad sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 21 marca 2016 roku.  

Protokół Nr XIV z dnia 21 marca 2016 roku został przyjęty jednogłośnie. 

4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana wraz  

z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

  Radny Stefan Gołek: jakiej nieruchomości dotyczy decyzja z dnia 17 marca 2016 roku w 

sprawie oddania w najem nieruchomości o przeznaczeniu innym niż mieszkalny stanowiących 

własność Powiatu Żagańskiego na rzecz dotychczasowych najemców, nie wiem, o co chodzi. 

Jakie będą losy, bo jest tam mowa o szpitalu, czy Starosta rozmawiał z dyrektorem szpitala i 

jakie są na dzisiaj ustalenia, szczególnie dotyczące oddziału noworodkowego? Dnia 6 kwietnia 

br. Zarząd wyraził zgodę na dofinansowanie zakupu sprzętu transportowego na potrzeby Policji 

w Iłowej, jakiego sprzętu? 

  Starosta Henryk Janowicz: na pierwsze pytanie w sprawie geodezji odpowie Etatowy Członek 

Zarządu Łukasz Kowczyk. Na drugie pytanie w sprawie szpitala – prowadzimy rozmowy  
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z dyrekcja szpitala, kontrakty są przedłużone do 2017 roku. Decyzją MON przedłużono do 

końca czerwca odnośnie ginekologii i położnictwa. My, jako organ, który nie jest organem 

założycielskim dla szpitala, ale jesteśmy właścicielami budynków, dlatego prowadzimy akcję 
promocyjną na zasadzie promowania oddziału ginekologii, zakupiliśmy wyprawki.  

Przygotowujemy się do remontów na terenie obiektów tj. remont laboratorium, poradni K oraz 

izby przyjęć, żeby oddzielić od innych pomieszczeń. Jestem w stałym kontakcie, nie ma 

tygodnia żebym nie rozmawiał z dyrekcją szpitala, o problemach nie tylko ginekologii, ale 

całego szpitala, bo dla nas jest ważne, żeby cały szpital funkcjonował i był dostęp do 

specjalistów. Wczoraj rozmawiałem z dyrektorem NFZ na różne tematy, między innymi na 

tematy kontraktowania. W tej chwili kontrakt jest przedłużony do końca 2016 roku. 

Działalność szpitala jest na bieżąco monitorowana. W sprawie zakupu sprzętu transportowego 

dla Policji w Iłowej – został zakupiony samochód. 

  Etatowy Członek Zarządu Łukasz Kowczyk: na pytanie w sprawie nieruchomości odpowiem  

w interpelacjach 

Szczegółowa informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami stanowi 

załącznik do protokołu. 

5. Raport z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za 2015 rok.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił dyrektora PUP w Żaganiu o przedstawienie 

raportu z działalności za 2015 rok. 

Dyrektor PUP w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: stopa bezrobocia, która na terenie powiatu 

występuje jest nadal bardzo wysoka, chociaż sukcesywnie spada. W roku ubiegłym nowych 

bezrobotnych przybyło, 7209 ale ubyło 8140 osób, więc tendencja jest prawidłowa. Najczęstsze 

przyczyny wyłączeń z listy bezrobotnych to głównie podjęcie pracy, ale nie tylko. Część 
bezrobotnych nie chciała z nami współpracować, nie zgłaszała się w celu przyjęcia oferty 

pracy, czy innej formy pomocy. Część osób dobrowolnie zrezygnowało ze statusu, najczęściej 

prawdopodobnie legalizując swoją pracę. Bezrobotni w szczególnej sytuacji na rynku pracy to 

tacy, którzy mają szczególne trudności z szukaniem odpowiedniej dla siebie oferty pracy. 

Oznacza to, że są to kobiety, długotrwale bezrobotne, osoby niepełnosprawne, o niskich 

kwalifikacjach zawodowych i do tej grupy kwalifikuje się ponad 80% bezrobotnych. Oznacza 

to, że mamy dość słaby potencjał pracowniczy, liczony w liczbie osób bezrobotnych.  Dlatego 

nie ma się, co dziwić, jak przychodzą do nas inwestorzy to potencjał, czy przekrój siły 

roboczej, którą my możemy zaoferować, jest nie szczególnie atrakcyjna, bo ponad 50% osób 

ma kwalifikacje bardzo niskie, bardzo dużo osób jest bardzo długo bezrobotnych. Część z nich 

jest zainteresowana za utrzymaniem tego statusu, ponieważ wiążą się z tym profity innego typu 

np. możliwość korzystania z usług opieki społecznej. Rozkład bezrobocia wg gmin w zasadzie 

nie jest żadnym zdziwieniem, że duże skupiska miejskie na terenie naszego powiatu, czyli 

Żagań  
i Szprotawa tych bezrobotnych mają najwięcej, a im mniejsza jednostka gminna tym 

bezrobotnych jest mniej. Największe możliwości podjęcia pracy mają mieszkańcy Żagania  

i Szprotawy, ponieważ nie ma takiego problemu z transportem na terenie powiatu i oczywiście 

statystyczna częstość występowania podmiotów gospodarczych jest dużo większa niż w gminie 

małej. W ramach ustawowych zadań w zakresie usług rynku pracy, czyli pośrednictwa pracy, 

mogliśmy dysponować prawie trzema tysiącami wolnych miejsc pracy i aktywizacji 

zawodowej. Połowa z nich to były te miejsca pracy, do których budżet państwa w jakiś sposób 

dokłada, czyli je współfinansuje. Są to refundacje wynagrodzeń bezrobotnych, refundacje 

kosztów wyposażenia miejsca pracy itp. Biorąc pod uwagę skalę województwa lubuskiego, tak 

wysokie bezrobocie na terenie naszego powiatu, to na 12 powiatów, powiat żagański zajmuje 

czwarte miejsce. Powiatowy Urząd Pracy w ramach środków Funduszu Pracy realizował formy 

aktywne,  
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z których skorzystało 1101 osób. Dużo realizowano prac interwencyjnych, robót publicznych, 

podjęć działalności gospodarczej, staże. Staże były bardzo atrakcyjną formą zatrudnienia dla 

pracodawców, w tym roku już nie jest tak dobrze. Efektywność – efektywność jest liczona  

w stosunku do osób, które ukończyły daną formę aktywizacji i podjęły po niej zatrudnienie na 

okres od 3 do 6 miesięcy. Nie jest to pełen obraz sytuacji, która rzeczywiści występuje na 

rynku, ponieważ w tym roku zmieniły się zasady liczenia tej efektywności. I tak np. refundacja 

kosztów wyposażenia lub doposażenia stanowiska pracy, liczy się w danym roku 

kalendarzowym te umowy, które się zakończyły, ale pieniądze te, które zostały wydatkowane 

w danym roku. Zmieniły się również zasady liczenia efektywności, ponieważ umową 
pracodawca jest z nami związany 24 miesiące, a efektywność liczy się po upływie 25 miesiąca. 

Teraz negocjujemy  

z naszymi pracodawcami, aby zatrudnienie było dłuższe niż sama umowa. Na wszystkie formy 

aktywizacji zawodowej mieliśmy ponad 10.000.000,00 zł, z czego niecałe 50% zostało przez 

ministra przekazane bezpośrednio powiatowi. Pozostałą część, czyli 6 programów z rezerwy, 

siódmy program aktywizacji zawodowej również z rezerwy i pozostałe dwa projekty są 
projektami, które urząd, czy powiat musiał się sam wystarać z różnych źródłach finansowania,  

a pieniądze nie są małe. Projekty EFS – pierwszy z nich to Wiedza, Edukacja i Rozwój 

skierowane są do młodych ludzi bezrobotnych, a drugi jest to nasz Lubuski Program 

Operacyjny. Programy te nie były zbyt spektakularne w ubiegłym roku, dlatego, że dopiero 

rozpoczynała się perspektywa finansowa i jedna z umów podpisaliśmy dopiero we wrześniu, 

więc bardzo efektywne wydatkowanie środków nie mogło mieć miejsca, bo nie było na to 

czasu, natomiast program POWER rozpoczęto w czerwcu. Cudzoziemcy w Polsce – jest to już 
w tej chwili jakby odrębna historia, ponieważ obywatele Armenii, Białorusi, Ukrainy, Gruzji, 

Mołdowy mogą przebywać na terenie Polski przez okres do 180 dni w okresie 12 miesięcy. 

Oznacza to, że pracodawca może zatrudniać na podstawie zgłoszonego oświadczenia o 

zamiarze powierzenia pracy obcokrajowcowi. W roku 2013 takich oświadczeń było 24, w 2014 

roku było 136 oświadczeń, w 2015 było 755, a w tym roku mamy już 273 oświadczenia i 

liczymy, że ten rok zakończymy powyżej 1000. Wiąże się to z tym, że pracodawca, który 

składa nam takie oświadczenie, to my musimy każdego cudzoziemca sprawdzić, na jaki okres 

takie oświadczenie możemy przyjąć. Prowadzimy postępowanie policyjno – detektywistyczne 

u poprzednich pracodawców, w konsulatach, tam gdzie zostały wydane wizy, żeby sprawdzić, 
na jaki okres możemy zatrudnić. Jest przy tym bardzo dużo pracy, a jeszcze więcej jest smutku 

po tym, jak pracodawca przychodzi i mówi, że żaden z tych obcokrajowców, na których złożył 

oświadczenie nie stawił się do pracy.  Dlaczego obcokrajowcy są atrakcyjni dla pracodawcy, 

po pierwsze to, dlatego, że czasami pracodawca składa oświadczenie na pracownika, który ma 

rzadkie umiejętności i nie jest możliwe, żeby skierować polskiego bezrobotnego. Jednak, jeżeli 

przyjrzymy się wynagrodzeniom, które pracodawca proponuje to najczęściej są to pół 

wymiarowe czasy pracy za 925 złotych. Krajowy Fundusz Szkoleniowy – jest to nowa forma, 

która zaczęła funkcjonować od ubiegłego roku. Oznacza to, że każdy pracodawca, który 

zatrudnia pracowników może dla siebie i swoich pracowników ubiegać się o sfinansowanie 

kosztów szkolenia zawodowego przydatnego tym pracownikom w pracy zawodowej.  

W ubiegłym roku było to 55 osób, a w tej chwili jest około 100 osób. Bardzo fajna forma, ale 

pod warunkiem, że te szkolenia są powiązane z wykonywanym zawodem przez pracownika  

i służące jego rozwojowi zawodowemu. Czasami zdarzają się odmowy z tego względu, że 

ministerstwo zakazało finansowania tzw. szkoleń ogólnych, a skupić się należy na takich 

szkoleniach, które kończą się określonym certyfikatem, kompetencją potwierdzoną przez 

instytucje zewnętrzne, bądź studia podyplomowe, które wchodzą w ten zakres. W ubiegłym 

roku rozpoczęliśmy również współpracę z Agencją Pracy poprzez podpisanie umowy z 

Wojewódzkim Urzędem Pracy po to, żeby sprawdzić, jak prywatne jednostki są w stanie 

aktywizować osoby bezrobotne i czy jest to dobry pomysł na zlecenie takich zadań. 
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Skierowano do nich 234 osoby i od połowy ubiegłego roku do kwietnia tego roku z tych 234 

osób, 43 osoby podjęło pracę, natomiast 34 osoby przerwały udział w tych działaniach. 

Agencja Pracy otrzymuje na zaktywizowanie jednego bezrobotnego kwotę około 10.000 zł, 

jeżeli utrzyma on pracę w wyniku działań tej agencji przez okres do 6 miesięcy. Urząd Pracy w 

Żaganiu zaktywizował 2000 osób, a nasz budżet wynosi 1.700.000,00 zł. Pewne działania, 

które są wykonywane poza administracją samorządową, czy rządową są wyceniane znacznie 

wyżej niż te same zadanie, które ma realizować Starosta. Gdybyśmy byli finansowani na tych 

samych zasadach to budżet Urzędu Pracy powinien wynosić około 10.000.000,00 zł. Następny 

nasz problem, który występuje pomimo tego, że bezrobocie spada, to jest współpraca między 

instytucjonalna. Współpracujemy od 2015 roku z ZUS, na wyraźną naszą prośbę, która została 

obecnie potwierdzona w przepisach ustawy, że ZUS nas informuje w momencie, gdy my 

zgłaszamy osobę bezrobotną do ubezpieczenia, a zgłaszamy każdą osobę, która się zarejestruje, 

wykazuje nam, że w okresie, kiedy ona była kiedykolwiek zarejestrowana, jako bezrobotna, nie 

wystąpił tzw. zbieg do ubezpieczenia. Chodzi o to, żeby nie okazało się, że bezrobotny był, 

osobą bezrobotna, a w tym samym czasie aktywnie uczestniczył w wykonywaniu pracy 

zawodowej. Okazało się, że 6500 osób, które zarejestrowały się po raz pierwszy w ubiegłym 

roku, okazało się, że prawie 2000 osób miało takie problemy z pracodawcą po mimo tego, że 

były legalnie zarejestrowane, jako osoby bez pracy. W związku z tym musimy podejmować 
działania administracyjne i z tego tytułu wszczęto 600 postępowań. Urząd Pracy w Żaganiu 

został obiektywnie oceniony przez MPiPS. Minister może nagrodzić Urząd Pracy, jeżeli jego 

działania są powyżej tzw. średniej krajowej i w ubiegłym roku działania Urzędu Pracy w 

Żaganiu zostały właśnie tak ocenione i Minister przyznał urzędowi nagrodę, a urząd pod 

względem działań w zakresie efektywności kosztowej, zatrudnieniowej i dostępności do 

radców klienta, uplasował się na drugim miejscu w województwie po Gorzowie Wlkp. 

Otrzymaliśmy jeszcze jedną nagrodę od Ministra, bo była ocena, jak urząd poprawia swoje 

wskaźniki i w ubiegłym roku znaleźliśmy się na 27 miejscu na 250 ocenianych w tym 

rankingu. Jest to ciężka praca moich pracowników, których zawsze będę bardzo chwaliła za 

efekty i serca. Na tle województwa lubuskiego mamy pierwsze lub drugie miejsce w 

aktywizacji w różnych formach, a wyprzedza nas zwykle Gorzów Wlkp. W zakresie tzw. 

mrówczej pracy, niewidocznej dla nikogo, to jest 16000 wydanych w 2015 roku decyzji 

administracyjnych, a także 1000 umów zawartymi z naszymi partnerami i osobami 

bezrobotnymi. Mamy świeży ranking zawodów deficytowych i nadwyżkowych za 2015 rok. 

Zawody deficytowe to są takie, na które jest zapotrzebowanie natomiast nie ma pracowników. 

W wyniku badań, które przeprowadziliśmy wspólnie z instytucją, która się tym zajmuje 

stwierdza się, że paru zawodów w powiecie brakuje, ponieważ jest nadwyżka ofert pracy nad 

kandydatami do tej pracy. Mamy również zawody nadwyżkowe, więc te, które bezrobotnym 

trudno jest znaleźć pracę, ponieważ nie ma dla nich ofert pracy, albo ofert pracy jest znacznie 

mniej niż zarejestrowanych bezrobotnych. W raporcie, który jest na naszej stronie internetowej, 

jest szczegółowy opis zawodów, w których młodzi ludzie się kształcą, jakie są ich szanse na 

zatrudnienie, są również prognozy w stosunku do zatrudnienia w powiecie, czyli pracodawcy 

byli również ankietowani. Generalnie nie są złe te prognozy i wyniki, ponieważ żaden  

z pracodawców, który był takiemu badaniu poddany, nie zamierzał ani likwidować swojej 

firmy ani ograniczać zatrudnienia. Większość z nich deklarowała wzrost zatrudnienia, co jest 

dobrym zwiastunem dla rynku pracy w powiecie. Mamy nadzieję, że ta tendencja spadkowa 

utrzyma się w dalszym ciągu, chociaż są pewne równoległe działania, które mogą spowolnić 
ten proces. Obserwujemy również, jak Program 500+ wpływa na aktywność zawodową, bo na 

razie nie ma specjalnie jakiegoś przełożenia, że ktoś nam tej pracy odmawia, ale już zdarzają 
się komentarze, że jak mam 1500 zł i za pracę mogę mieć też tylko 1500 zł to może do pracy 

nie pójdę. Trzeba powiedzieć, że jest grupa ludzi, która nigdy nie pracowała to i dalej pracować 
nie będzie i w tej chwili ma dodatkowy argument, bo ma środki do życia. 
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Szczegółowy raport z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu za 2015 rok stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

 

 

6. Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa i ocena zagrożeń powiatu żagańskiego. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Komendanta PPSP w Żaganiu o 

przedstawienie sprawozdania o stanie bezpieczeństwa i ocena zagrożeń powiatu żagańskiego. 

Komendant PPSP w Żaganiu Marek Ławrecki: Krajowy System Ratowniczo Gaśniczy – są 
dwie jednostki ratownicze w Żaganiu i Szprotawie. Mamy 14 jednostek OSP włączonych do 

Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego, w ubiegłym roku było 12 jednostek. Dzięki 

wspólnym staraniom udało się nam włączyć dwie kolejne jednostki tj. OSP w Niegosławicach 

oraz OSP w Lubiechowie. Były to miejsca, które nie zapewniały nam dojazdu w ciągu 15 

minut, bo takie są kryteria. W każde miejsce w powiecie jednostka musi dotrzeć w ciągu 15 

minut od zgłoszenia. Żeby włączyć jednostkę do systemu musi ona spełniać pewne kryteria 

sprzętowe, szkoleniowe. W najbliższym czasie będziemy starali się włączyć OSP Leszno 

Górne i OSP Wichów. Należy zwrócić uwagę, że tak, jak w poprzednim roku, w tym roku 

jeszcze bardziej pożary stanowią tylko 33% naszych interwencji, bo rozwój cywilizacyjny 

niesie za sobą tyle innych zdarzeń wymagających interwencji, że staje się to już taką 
działalnością uboczną. Dynamika zdarzeń – należy zwrócić uwagę na dynamikę wzrostu 

zdarzeń do poprzedniego roku w ilości interwencji: Żagań, 86% wzrostu, w Brzeźnicy 74%, w 

Gozdnicy 91%, są to zdarzenia, które powstały w wyniku, przede wszystkim wichur. Na 

podstawie prowadzony statystyk zauważany jest ciągły wzrost, ze szczególnym 

uwzględnieniem miejscowych zagrożeń. Pożary w budynkach mieszkalnych – 111 i jest to 

duża zatrważająca liczba oraz 112 w transporcie drogowym i są głównie wypadki drogowe. 

Straty – w 2015 rok oszacowano straty na kwotę 10.358.000,00 zł, porównując z innymi latami 

jest to znaczny wzrost. Osoby poszkodowane – statystyka jest na podobnym poziomie. Na tle 

województwa w ilości zdarzeń jesteśmy na czwartym miejscu w województwie, a pod 

względem ilości mieszkańców jesteśmy na piątym miejscu. Zdarzenia i interwencje w czasie 

do 15 minut – powiat żagański 84%, kryterium jest 85% wszystkich zdarzeń. W roku 2015 był 

jeden dzień, w którym była wichura i skutki usuwaliśmy przez dwa tygodnie, co miało wpływ 

na statystykę w interwencji do 15 minut. Najważniejsze akcje ratownicze – pożar zakładu 

przetwórstwa mięsnego, udział brało 16 zastępów, 64 strażaków. Straty oszacowano na 

154.000 zł, a uratowano około 8.000.000 zł. Następny pożar przetwórstwa wełny owczej, 

udział brało 27 zastępów, 90 strażaków. Straty oszacowano na około 500.000 zł, a uratowano 

30.000.000 zł.  Właściciele tych zakładów przyszli podziękować i prosili mnie, żeby 

uhonorować, wyróżnić strażaków, którzy przyczynili się swoją umiejętnością, 
profesjonalizmem, odwagą do zminimalizowania strat. Jednostki OSP – na tle województwa 

lubuskiego wypadamy dobrze. Mamy w tej chwili w jednostkach OSP w pełni wyszkolonych i 

gotowych do działań ratowniczych 420 druhów i dlatego możemy się czuć bardziej bezpieczni. 

PPSP jest zobligowano do szkoleń OSP i sukcesywnie, co roku prowadzimy takie szkolenia. W 

ubiegłym roku przeprowadziliśmy szkolenie z zakresu BHP dla 92 druhów. Mamy zrzeszonych 

800 strażaków z tego do działań uprawnionych mamy, 420 dlatego, że każdy strażak musi 

przejść określone szkolenie, które jest zakończone udziałem w komorze dymowej. Dużo osób 

komory dymowej nie zalicza ze względu na klaustrofobię oraz warunki zdrowotne. 

Dofinansowanie jednostek – w ubiegłym roku 197.000 zł rozdzielone były na poszczególne 

jednostki KSRG w naszym powiecie, a w roku 2016 przeznaczyliśmy 207.000 zł. Zawody 

sportowo – pożarnicze – jeżeli chodzi o jednostki OSP to musimy dbać o młodą kadrę, 
przygotowywać, zaszczepiać bakcyla strażackiego i zależy nam na tym bardzo, aby w każdej 

jednostce działały młodzieżowe drużyny pożarnicze. Staramy się ich wspierać w tym, a do tego 
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służą też zawody sportowo – pożarnicze. Współpracujemy z Wojskową Strażą Pożarną,  
w ubiegłym roku na poligonie Karliki prowadziliśmy wspólne ćwiczenia z pogotowiem 

ratunkowym na obozowisku wagonowym, co również stanowiło element edukacyjny dla 

młodzieży. Działalność informacyjno edukacyjna – działania „Zgaś ryzyko”, „Bezpieczna 

zima”, „Nie dla czadu”, „Bezpieczeństwo nad wodą podczas letniego wypoczynku” i różnego 

rodzaju działania. Cieszą się powodzeniem szkolenia przed okresem ferii zimowych i przed 

okresem wakacji. Szkolenia na basenach, zbiornikach wodnych dotyczące udzielania pierwszej 

pomocy, ratowania z akwenów wodnych, ratowania na lodzie, w tym zakresie współpracujemy 

ze szkołami i to przynosi dobre efekty. Organizujemy również spotkania z zarządcami 

nieruchomości z terenu powiatu żagańskiego przed sezonem grzewczym, na którym 

przedstawiamy zagrożenia i obowiązki zarządców, żeby uniknąć pożarów sadzy w kominie. 

Organizujemy również szkolenia dla rolników, bo po tym zdarzeniu w Karczówce zwracali się 
do nas rolnicy, żeby przeprowadzać im szkolenia. W 2014 roku organizowaliśmy szkolenie  

w Jabłonowie, a ubiegłym roku zwrócił się do nas sołtys o ponowne przeprowadzenie 

szkolenia, bo było duże zainteresowanie. Takie szkolenia prowadziliśmy również na terenie 

Szprotawy. Przeprowadzamy również kontrole w budynkach, sprawności hydrantów na terenie 

powiatu. Od 2013 roku nastąpiła bardzo duża poprawa sprawności hydrantów. Główne 

nieprawidłowości podczas kontroli to jest brak w obiektach oświetleń awaryjnych, brak badań 
instalacji zewnętrznych. W obiektach użyteczności publicznej stwierdzono brak urządzeń do 

oddymiania. Prowadzimy również rozpoznanie operacyjne, strażacy ze zmian służbowych 

jeżdżą raz w tygodniu, na terenie Szprotawy i Żagania, do obiektów mieszkalnych trudnych, 

tam, gdzie często się coś dzieje, sprawdzamy czy do każdego miejsca sięgnie wysięgnik lub 

drabina. Rozmawiamy z mieszkańcami na temat porządku w tych budynkach i mamy wówczas 

rozpoznanie, a przy okazji sprawdzamy sprawność hydrantów, co daje nam dużą wiedzę. 
Chciałbym bardzo podziękować za współpracę i dostrzeganie naszych potrzeb, szczególnie  

w kontekście planowanej budowy nowej remizy w Szprotawie. W tej chwili mamy prace 

związane z dopracowaniem planu funkcjonalno użytkowego. Cała inwestycja została wpisana 

do budżetu państwa, więc na pewno będzie zrealizowana i za to serdecznie dziękuję. 

Radny Leon Cuprych: czy dużo jest wyjazdów na fałszywe alarmy? 

Komendant PPSP w Żaganiu Marek Ławrecki: tak duże jest w tym celu wyjazdów, jednak 

trzeba zwrócić uwagę, że fałszywe alarmy dzieli się na te w dobrej wierze i te złośliwe. 

Zgłaszanych alarmów w dobrej wierze jest 90%, fałszywe to przede wszystkim stanowią 
wyjazdy do automatycznych sygnalizacji wykrywania pożarów, które są w dużych obiektach.  

Często te instalacje w wyniku wysokiej temperatury zadziałają, a do nas wpływa 

automatycznie zgłoszenie i my musimy reagować. Natomiast tych złośliwych alarmów jest 

dużo mniej. 

Radny Roman Śliwiński: moje pytanie dotyczy ilości zdarzeń występujących na wysypisku 

szprotawskim. Ile pożarów wystąpiło w bieżącym roku na tym wysypisku. Nadmieniam, że 

dnia 6 maja 2016 r. o godz. 22
15 

 widziałem w akcji dwa samochody straży pożarnej gaszące 

pożar na wysypisku. Substancje i odór, który się tam wydobywa stwarza bezpośrednie 

zagrożenie mieszkańcom okolicznych miejscowości, jak również miasta Szprotawy.  

Komendant PPSP w Żaganiu Marek Ławrecki: znam temat, ale musze powiedzieć, że  

w ubiegłym roku na tym wysypisku było znacznie więcej zdarzeń. Przeprowadziliśmy 

rozmowy z zarządcami, bo to, że się zapala taka ilość, to nie wymaga od razu interwencji 

straży pożarnej, bo tu chodzi o dbałość o to. Interwencja z przed kilku dni, to była druga w tym 

roku, a na wysypiskach śmieci bardzo często się to zdarza. Są to również pożary w wyniku 

samozapłonu i tego nie unikniemy. Staramy się współpracować z zarządcami tych obiektów, 

żeby dozór pilnował tego i nie dopuszczał do powstania pożaru. 
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Radny Roman Śliwiński: wśród mieszkańców zachodzi obawa, że jest to celowe podpalanie  

w celu zwiększenia objętości wysypiska. 

Komendant PPSP w Żaganiu Marek Ławrecki: ja tego potwierdzić nie mogę. 

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym podsumować to, o czym mówił Pan Komendant i Pani 

Dyrektor PUP w Żaganiu. Współpraca z jednostkami podległymi jest bardzo dobra. 

Sprawozdanie, które przedstawił Pan Komendant oznacza, że współpraca jest dobra i idzie  

w dobrym kierunku. Mam poczucie, że nasi strażacy, jak i druhowie bardzo dużo czasu 

poświęcają na szkolenia, co jest bardzo ważne. Tutaj to było w małej ilości pokazane, a ja 

wiem, że tego jest bardzo dużo, bo w większości uczestniczyłem i widziałem, że jest to bardzo 

duży zasób wiedzy przedstawiany społeczeństwu. Lepiej szkolić, wyjaśnić niż później ponosić 
konsekwencje i to jest bardzo ważne, za co we własnym imieniu, w imieniu Zarządu oraz Rady 

chciałbym pogratulować, że w tym kierunku idziemy, bo to jest ważne. Odnośnie strażnicy, 

która będzie budowana w Szprotawie, jest to dobra inicjatywa, bardzo mocno Komendant się 
zaangażował. Zaangażował się również Burmistrz Szprotawy oraz ja, bo uważam, że to będzie 

służyć społeczeństwu. Zakres zadań naszej Państwowej Straży Pożarnej, jak i OSP jest bardzo 

duży, bo powiat polkowicki i bolesławiecki jest wspierany przez nasze jednostki. 

Reorganizacja została trochę inaczej ustalona, będąc na spotkaniu u wojewody lubuskiego 

rozmawialiśmy na ten temat, zasięg działania i możliwości i to jest ważne, bo nam się powierza 

takie obowiązki ze względu na czas dojazdu. Jest to należycie wykonywane, współpraca jest 

bardzo duża i podkreślam dużą rolę OSP. Tych jednostek jest bardzo dużo w powiecie, bardzo 

dobrze wyposażonych, a niektóre jednostki są wyposażone na poziomie Państwowej Straży 

Pożarnej, między innymi w Wymiarkach. Mają profesjonalny sprzęt, przeszkoleni strażacy. 

Mieliśmy kilka takich akcji, w których bardzo dobrze zasłużyli się strażacy i inne służby. 

Udzielano pierwszej pomocy, dzięki czemu uratowano życie, między innymi Iłowa, Gozdnica, 

ale wiele drobnych zdarzeń. Dla mnie każde zdarzenie, w którym udziela się pomocy, 

zabezpiecza nasze mienie, to służy nam wszystkim i jest to jedno z lepszych cech, o których 

należy mówić i zwracać na to uwagę. Chciałem również pochwalić Panią Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu, bo ciężka mrówcza praca tych urzędników mówi samo 

za siebie. Nagroda Ministra, to się nie bierze znikąd, bo ja pewne rzeczy analizowałem, 

zastanawiałem się, ale jednak duża rzesza bezrobotnych została przeszkolona i wdrożona w 

życie zawodowe. Fajnym programem są programy tzw. 50+, bo jednak osobom w wieku 

przedemerytalnym jest ciężko wykonywać niektóre prace. W tym projekcie sobie radzą i mogą 
doczekać tej emerytury, bo jest to najgorszy okres, a każdy z nas w taki wiek wejdzie i o tym 

też trzeba mówić i pamiętać. Ważne jest też motywacja młodych ludzi i to nasz urząd robi. 

Przeprowadzane są różnego rodzaju szkolenia, ale są też inne instytucje. Ważna jest 

współpraca z samorządami oraz innymi jednostkami np. OHP w Wiechlicach. Przegotowanie 

młodych ludzi do życia zawodowego jest bardzo ważne. Chciałbym podziękować Pani 

Dyrektor za wszystkie realizowane zadania, na Pani ręce składam podziękowania dla 

wszystkich pracowników. Panie Komendancie, na Pana ręce składam podziękowania dla 

wszystkich strażaków PPSP, druhów i druhny OSP. Chciałem podkreślić jeszcze jedną rzecz w 

straży pożarnej mamy dużą grupę osób przeszkolonych do udzielania pierwszej pomocy, jest to 

duża pomoc dla pogotowia, jak i innym służbom medycznym. 

Szczegółowe sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa i ocena zagrożeń powiatu żagańskiego 

stanowi załącznik do protokołu. 

7. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy 

Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2015.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: sprawozdanie Radni otrzymali w materiałach na sesję, 
czy ktoś chce zabrać głos? 
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Radni nie zabierali głosu. 

Szczegółowe sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy 

Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2015. Stanowi załącznik do protokołu. 

8. Sprawozdanie za rok 2014 z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Żagańskiego na lata 2011 – 2018.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: sprawozdanie Radni otrzymali w materiałach na sesję, 
czy ktoś chce zabrać głos? 

Radni nie zabierali głosu. 

Szczegółowe Sprawozdanie za rok 2014 z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Żagańskiego na lata 2011 – 2018 stanowi załącznik do protokołu. 

9. Interpelacje radnych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają do złożenia interpelacje? 

Radny Roman Śliwiński: moja interpelacja dotyczy stanu nawierzchni drogi powiatowej relacji 

Szprotawa, kierunek Niegosławice na odcinku od miejscowości Szprotawa do miejscowości 

Wiechlice wioska. Ząb czasu pokazuje, w jakim stanie jest ta nawierzchnia. Transport sprzętu 

ciężkiego występuje bardzo intensywny i nawierzchni przeobraża się w parabolę, co stwarza 

bardzo duże zagrożenie dla poruszających się pojazdów osobowych. Proszę Zarząd o podjęcie  

w najbliższym czasie działań zmierzających do usunięcia wadliwego stanu technicznego 

nawierzchni. Wiadomo, że to się wiąże z wysokimi kosztami, bo musi być specjalistyczna 

firma, która będzie wiedziała, jak przekładać nawierzchnię z kostki brukowej. 

Radny Stefan Gołek:  

- ilu nauczycieli w przyszłym roku szkolnym straci pracę i ilu będzie miało ograniczony etat, 

czy takie zjawisko w ogóle się pojawi? 

- na poprzedniej sesji trwała dyskusja w związku z ustanowieniem pieczy zastępczej dla rodzin. 

Jaki jest efekt tego procesu, bo Komisja Rewizyjna miała to zbadać. 
- kiedy będą usunięte dziury na drogach powiatowych, szczególnie te po okresie zimowym? 

Jeżdżąc rowerem widzę dokładnie ile dziur jest w asfalcie, w różnych kierunkach. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 10
20 

ogłosił przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie o godz. 10
30 

Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji. Po przerwie w obradach 

sesji brało udział 18 radnych. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) zmian budżetu, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powiatu  

o przedstawienie uzasadnienia. 

  Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwał w sprawie zmian budżetu, najważniejsze zmiany 

to: po stronie przychodów zmniejszono kwotę z tytułu wolnych środków, zaplanowana kwota  

w budżecie 2.800.00,00 zł, wykonane wolne środki za rok 2015 4.354.451,71 zł. Wolne środki 

zostały zwiększone o kwotę 1.554.451,00 zł. Wolne środki Zarząd Powiatu rozdysponował i 

postanowił przeznaczyć je na zmniejszenie dochodów z tytułu: zmniejszono nam subwencję 
oświatową na 2016 rok o 490.239,00 zł, zmniejszono nam część równoważącą subwencji ogól-

nej o 1.368,00 zł, zmniejszamy również wpływy za zajęcie pasa drogowego wpłaty tych do-
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chodów są do 15 stycznia 2016 roku, wykonanie wynosi 990.612,00 zł, a plan wynosi 

1.100.000,00 zł i w związku z tym Zarząd zmniejsza o 100.000,00 zł te wpływy. Zmniejszono 

również wpływy z tytułu opłaty za środowisko, ponieważ 90% tych środków wpływa do 31 

marca 2016 roku, a wykonanie jest 110.822,00 zł, a plan 250.000,00 zł. Również zmniejszamy 

z tego tytułu wpływy o 100.000,00 zł. Zmniejszamy również wpływy na realizację zadań z 

zakresu administracji rządowej w wysokości 15,00 zł. Zwiększamy wydatki, zabezpieczamy 

środki na zwrot subwencji oświatowej za lata 2009 – 2011. Otrzymaliśmy decyzję, w której 

mamy rozłożony nasz dług na siedem rat i są to raty kwartalne. W 2016 roku musimy oddać do 

Ministerstwa Finansów 1.423.823,00 zł, a w związku z tym, że mieliśmy zaplanowane w pro-

jekcie budżetu środki finansowe w wysokości 1.000.000,00 zł to 423.823,00 zł zabezpieczamy 

z wolnych środków. Z wolnych środków również zabezpieczamy na dotacje 300.000,00 zł dla 

szkół niepublicznych tj. dla szkoły niepublicznej ŻAK. Zabezpieczamy środki na specjalną 
organizację nauki, ponieważ środki są wyodrębnione na subwencji oświatowej i musimy mieć 
po stronie wydatków. Również taką kwotę, jak po stronie dochodów i na ten cel z wolnych 

środków przeznaczamy 139.006,00 zł w ten sposób rozdysponowano wolne środki. W związku 

z tym, że wolne środki są przychodem to w wyniku tych zmian powstaje deficyt budżetu w 

wysokości 1.554.451,00 zł, który zostaje pokryty przychodami. Z takich ważniejszych zmian 

jest brzmienie § 8 uchwały budżetowej, w której środki, dochody i wydatki pozyskane z ochro-

ny środowiska, które muszą być przeznaczone na ochronę środowiska, zmniejszają się o 

100.000,00 zł i wynoszą 153.400,00 zł. Są to wszystkie ważniejsze zmiany, które zostały 

wprowadzone uchwałą w sprawie zmian budżetu. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
  Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: przy okazji podejmowania uchwały w sprawie 

zmian budżetu, bo to zostało niezauważone przy informacji z prac zarządu, chciałem zazna-

czyć, że wbrew opiniom niektórych ludzi, którzy mówili głośno, że to nie ma sensu, po co 

jeździć, więc chciałbym pogratulować Panu Staroście, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz i Panu 

Przewodniczącemu, bo jeździli do Warszawy i wierzyli, że się uda załatwić coś z tą subwencją. 
Nagle zamiast 5.000.000,00 zł mamy 3.300.000,00 zł do zwrotu, rozłożone na raty, więc jed-

nak się udało. Dziękuję w imieniu mieszkańców za to, że udało się jednak tą sytuację, choć 
trochę naprawić.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 

2022, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powiatu  

o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w związku ze zmianami budżetu i zmianą wysokości 

dochodów i wydatków, ulega zmianie wieloletnia prognoza finansowa roku 2016. Zmiany były 

również wprowadzane uchwałami Zarządu w dniu 25 marca 2016 roku oraz 29 kwietnia 2016 

roku i to również ma odzwierciedlenie w WPF na rok 2016. Dochody ulegają zwiększeniu  

o 60.768,00 zł i wydatki ulegają zwiększeniu o kwotę 1.615.219,00 zł. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
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Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    3) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Mikołaja Bi-

skupa w Jeleninie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowla-

ne przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Po-

wiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    4) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Narodzenia NMP  

w Chotkowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powia-

tu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    5) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Jana Chrzci-

ciela  

w Chichach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu 

Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    6) udzielanie dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. św. Józefa w Ża-

ganiu na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy za-

bytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Ża-

gańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 
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Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    7) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Zwiastowania 

NMP  

w Bożnowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu 

Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    8) udzielenia dotacji celowej dla Pana Dariusza Furmana na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabyt-

ków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

    9) udzielenia dotacji celowej dla Pani Leokadii Brudzińskiej – Dobrowolskiej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskiego., 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 
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   10) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żagań-

skiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił  o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Starosta Henryk Janowicz: jest to działka zlokalizowana w miejscowości Szprotawa przy ul. 

Koszarowej. Na działce znajdowało się boisko, z którego szkoła nie korzysta, dyrektor ZSZ  

w Szprotawie zwrócił się z pismem, że nie jest zainteresowany utrzymywaniem tego boiska. 

Dlatego działka o pow. około 0,5h została wydzielona i przeznaczona do sprzedaży, będzie to 

przychód do budżetu powiatu. Zarząd Powiatu ustalił sprzedaż działki za kwotę 195.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Mariusz Krugły: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Radny Stefan Gołek: jak ktoś zna topografię tego miejsca to wie doskonale, że jest to taki jakby 

wentyl bezpieczeństwa dla ludzi mieszkających w tym „koszarowcu”. To boisko było również 
wykorzystywane bardzo często pod organizację różnych imprez np. festyn, piknik itp. Dzisiaj 

jest tam duży parking, z którego korzystają (trzeba powiedzieć wprost) nielegalnie mieszkańcy 

tego bloku. Rozumiem potrzeby finansowe powiatu, tylko w którym przetargu sprzedamy i za 

ile tą działkę sprzedamy, ale jak sprzedamy to odetniemy tym ludziom kawałek zieleni, którą 
mają pod blokiem. Ja znam bardziej atrakcyjne działki, które są własnością powiatu i leżą na 

terenie miasta Szprotawy, są niewykorzystywane, a leżą od iluś lat odłogiem. Daję pod rozwa-

gę Zarządowi, czy nie można by było dać w czasowy zarząd tego gruntu gminie Szprotawa, a 

pewnie tak możliwość prawna istnieje. Jeżeli Zarząd powie, że trzeba tą działkę sprzedać, bo 

mamy aż takie dziury w budżecie, a mamy, o czym wiemy, to pozostaniem przy opcji sprzeda-

ży w przetargu. Ja wstrzymam się od głosu przy podejmowaniu tej uchwały, bo nie jestem 

przekonany, w 100%, że ten kawałek gruntu uratuje finanse powiatu. 

Starosta Henryk Janowicz: ten kawałek gruntu nie uratuje finansów powiatu tylko do mnie też 
zwrócił się radny miasta Szprotawy, który tam mieszka, że tam będzie można zrobić w najbliż-
szym czasie parkingi. Próbujemy wystawić tą działkę do sprzedaży, jeżeli będzie wspólnota 

mieszkaniowa, spółdzielnia czy urząd miasta zainteresowany to może kupić. My przechodzili-

śmy pewne koleje losu z przekazywaniem niektórych nieruchomości, gruntów i wiemy, jak to 

się później kończyło. Decyzja Zarządu była taka: próbujemy, podnieśliśmy cenę, sprzedać. 
Może Gmina Szprotawa zwróci się do nas, bo ja jestem po rozmowach z radnymi miasta i 

gmina Szprotawa, którzy są zainteresowani tą działką. My odpowiadamy za to, że na tej działce 

był porządek i była zabezpieczona. Sam Pan Radny powiedział, z czym się zgodzę, bo robią 
tam sobie parking, leżą śmieci i różne inne rzeczy. Rozumiem decyzję Radnego, że się 
wstrzyma od głosowania, bo ma trochę racji. My planujemy sprzedaż, to nie wpływa na duże 

wydatki powiatu, bo mamy tak ułożony budżet i dobrze zbilansowany, o czym radni wiedzą, bo 

bardzo mocno się w to angażują. Jestem świadomy tego, że do końca tego roku sobie poradzi-

my ze spłatą subwencji, z funkcjonowanie, zakończeniem inwestycji. Inwestycje są niezagro-

żone, realizowane i spokojnie dotrzemy do końca roku budżetowego i będziemy realizować 
następne zadania. 

Radny Roman Śliwiński: czy wiadomy jest plan zagospodarowania przestrzennego miasta 

Szprotawa odnośnie tej działki? Czy jest jakiś inwestor, chętny do zakupu? 

Starosta Henryk Janowicz: tak, jak powiedziałem, zwrócił się do mnie radny miasta i gminy 

Szprotawa, który powiedział, że chcieliby mieszkańcy sobie tam zrobić parkingi i inne rzeczy. 
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Nie wiem, czy jest jakiś inwestor, bo może jest ktoś zainteresowany, który przystąpi do prze-

targu. Może to będzie Szprotawa, jako gmina, a my, jako powiat zyskamy na tym. Trzeba 

spróbować, żeby wiedzieć, a żeby wiedzieć trzeba wykonać jakiś ruch. Pierwszy ruch zapropo-

nowany przez Zarząd, przeznaczyć do zbycia. W sprawie planu zagospodarowania przestrzen-

nego należy zwrócić się do gminy Szprotawa, bo ja mogę w imieniu radnego zwrócić się do 

Burmistrza i to zrobię w najbliższym czasie. 

Radny Zbigniew Teler: z tego, co wiem to plan zagospodarowania przestrzennego jest. Istnieje 

już od kilkudziesięciu lat i nie był zmieniany. Jest tam wyszczególnione boisko szkolne. W tej 

chwili część działki zagospodarowana jest na korty, a najbardziej w tej sprawie jest dyrektor 

ZSZ w Szprotawie. Dla powiatu utrzymywać tą działkę, to jest to rzecz zbędna, a dla miesz-

kańców jest nieodzowna. Każdego dnia jest tam masa samochodów mieszkańców TBS i „ko-

szarowca”. Dziwię się tylko dyrektorowi, że taki plac jest dla szkoły zbędny. Jak ja bym był 

dyrektorem, to, co drugą godzinę młodzież ze szkoły wychodziłaby na powietrze, ćwiczyła, 

miała zajęcia, bo wiadomo ile dzieci ma skrzywione postawy. Dzisiaj dużo dzieci nie uczestni-

czy w zajęciach wf o tym wszyscy wiemy, czy my mamy tylko „kisić” te dzieci w budynkach. 

Dlatego zaszokowało mnie to, że dyrektor szkoły zwraca się na piśmie do zarządu z prośbą o 

sprzedaż działki. Gmina Szprotawa na pewno chętnie by to wzięła i część przeznaczyła na jakiś 
cel, ale jeżeli Zarząd powiedziałby, że za symboliczną złotówkę. 
Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak: ja jestem spokojny o tą uchwałę, bo podejmując tą 
uchwałę nie sprzedajemy tej działki tylko wyrażamy wolę, że chcemy ją zbyć i myślę, że wola 

Rady Powiatu jest podobna. Dajemy sygnał, że działka jest do zagospodarowania i jeżeli funk-

cjonuje plan zagospodarowania przestrzennego to na pewno przewiduje różne funkcje, które 

możliwe są do zagospodarowania tej działki. Jeżeli plan stracił ważność to jeszcze funkcjonuje 

studium zagospodarowania przestrzennego, jako dokument opiniodawczy i śmiem twierdzić, że 

każdy inwestor, który nabędzie tą działkę, będzie musiał się udać do urzędu do Szprotawy, aby 

uzyskać decyzje o warunkach zabudowy. Szprotawa na pewno nie pozwoli, żeby ta działka 

została zabetonowana, wystawiony wieżowiec i dookoła kostka polbruk, żeby nie było po-

wierzchni chłonnej, zieleni, czy placu zabaw. Dlatego byłbym spokojny o losy mieszkańców i 

sam bym tam widział teren zielony i żeby dzieci miały gdzie wyjść z tych bloków. 

Radny Leon Cuprych: nie dziwię się dyrektorowi, że się tego pozbywa, bo z tego, co tu słyszę, 
to jest to dziki parking, a kto ma za to odpowiadać? Za ten teren odpowiada dyrektor i jeśli ma 

tam zostać boisko to musi być ogrodzone i nie może być wjazdu dla samochodów. Jeżeli dział-

ka nie jest właściwie zagospodarowana, a dyrektor ponosi odpowiedzialność i jeżeli się coś na 

tym terenie stanie to dyrektor będzie ponosił odpowiedzialność. Dyskutowaliśmy na posiedze-

niu Zarządu na ten temat i przestańmy być, jako powiat, darczyńcą, bo nie mamy dochodów 

własnych. W budżecie przewidujemy środki ze zbycia nieruchomości własnych, a później 

obniżamy te kwoty, bo nie zbywamy naszych nieruchomości. W moim przekonaniu, jeżeli 

mówimy o właściwym gospodarowaniu mieniem powiatu to też należy wziąć pod uwagę moż-
liwość pozyskania środków, bo my nie mamy dochodów własnych. 

Radny Zbigniew Teler: w nawiązaniu do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady Jacka 

Grzelaka, który mówił, że to jest wyrażenie woli, nie, to nie jest uchwała intencyjna. Jest to 

uchwała Rady, inaczej mówiąc jest to podjęcie decyzji przez Radę o sprzedaży nieruchomości, 

a nie o wyrażeniu woli.  

Starosta Henryk Janowicz: jest uchwała, którą realizuje Zarząd i my też przewidzieliśmy pew-

ne wyjście z sytuacji, bo zdajemy sobie sprawę, że jest nieruchomość i grunt źle zagospodaro-

wany i to nie z winy dyrektora. Za wizerunek tego gruntu odpowiada powiat, my wszyscy i 

Rada Powiatu, Zarząd i Starosta. Proszę się postawić w mojej sytuacji, kiedy ja się spotykam z 

mieszkańcami, włodarzami, na ten temat rozmawiam i czasami muszę sobie zabezpieczyć 
jakieś wyjście z sytuacji, przedstawić to radzie, żebyśmy byli świadomi, co z tym gruntem w 

przyszłości będziemy robić. Musimy też patrzyć na to, że odpowiadamy za mienie i też musi-
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my z tego tytułu pozyskiwać, bo był czas, kiedy oddawaliśmy mienie za przysłowiową złotów-

kę, a później miesiącami ciągnęły się problemy. Nam takich rzeczy nie potrzeba, lepiej raz 

zrobić coś dobrze, przygotować się do tego, zrealizować pewną formę i mamy klarowną sytu-

ację.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy 16 głosach „za”, 2 „wstrzymujących” przy udziale 

18 radnych. 

   11) rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyjnej. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gasik poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 

przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: Komisja rewizyjna zebrała się dnia  

4 kwietnia 2016 roku w celu rozpatrzenia skargi na dyrektora SOSW w Żaganiu. Komisja po 

przeanalizowaniu przedstawionego materiału oraz wysłuchaniu wyjaśnień postanowiła w 

kwestii wezwania pracownika w trakcie urlopu do pracy, jako niewłaściwe z punktu 

widzenia praw pracowniczych nawet, jeśli wynikają z sugestii przełożonych. W związku,  

z czym komisja w temacie dotyczącym wysłania pisma uznała skargę za zasadną.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 

18 radnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poinformował, że uchwałę do realizacji przekazuje dla 

Starosty. 

Starosta Henryk Janowicz: przyjmuje uchwałę i zrealizuje w odpowiednim czasie. 

12) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych 

Powiatowi Żagańskiemu w 2016 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: uchwala została wywołana w związku z koniecznością, jaka 

wyniknęła w ostatnich dniach. Po ostatniej sesji rozpatrzyliśmy wszystkie wnioski związane  

z dofinansowaniami do turnusów rehabilitacyjnych i osoby, które dostały odmowne odpowie-

dzi zaczęły weryfikować dokumenty, które nam przedłożyły. W kilku przypadkach były załą-
czone orzeczenia o stopniu niepełnosprawności umiarkowanym, a po aktualizacji okazało się, 
że są to stopnie znaczne i podlegały pozytywnemu rozpatrzeniu. Mieliśmy kilka przypadków, 

gdzie pełnoletnia młodzież ucząca się nie dostarczyła zaświadczeń ze szkoły, które są warun-

kiem przyznania dofinansowania. W związku z tym podliczyliśmy te wnioski i proponujemy 

zdjąć 10.000,00 zł z zadania, które dotyczy zlecania zadań organizacjom pozarządowym. Or-

ganizacje pozarządowe maja jeszcze inne możliwości, bo są inne zadania, które finansowane są 
ze środków PFRON np. z budżetu województwa i z programów ministerialnych.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

  11. Odpowiedzi na interpelacje. 
Przewodniczący Rady poprosił o udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

Starosta Henryk Janowicz:  

- w pierwszej kolejności odpowiem na pytanie w pkt. Informacja z prac zarządu, dotycząca 

nieruchomości. Chodzi o pomieszczenie wynajęte dla firmy, koszt 6 zł + Vat za 1 m
2
. Po-

mieszczenie
 
znajduje się na ul. Rybackiej w Żaganiu. 
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- w odpowiedzi na interpelację Radnego Romana Śliwińskiego – stan drogi 1056 relacji Szpro-

tawa - Zimna Brzeźnica. Droga ta wymaga przełożenia na odcinkach między Szprotawą a 

Henrykowem, między Henrykowem a Cieciszowem, między Suchą Dolną a Niegosławicami. 

Od paru miesięcy trwają prace związane z usuwaniem pobocza, wycinką drzew, bo żeby co-

kolwiek zrobić trzeba drogę odwodnić. W przyszłym roku planuje się przygotować niewielkie 

pieniądze, bo zadanie, przełożenie kostki, jest planowane go realizacji etapami, bo droga wy-

maga tylko miejscowego przełożenia. Będzie wykonane dobrukowanie, przebrukowanie, 

uzupełnienie podłoża z kruszywa łamanego, ustabilizowanie i odwodnienie.  

- w odpowiedzi na interpelacje złożone przez Radnego Stefana Gołka będę musiał odpowie-

dzieć na piśmie, bo dopiero wpłynęły arkusze organizacyjne. Przeanalizujemy, sprawdzimy, 

będziemy wnikliwie przeglądać, a wiem jedno, że dzieci jest mniej niż było planowane, jak 

mi wmawiano. Kolejny raz Starosta mówił prawdę i się nie pomylił, dzieci mamy niej i trzeba  

o tym głośno mówić. W tej chwili brakuje nam dwóch oddziałów, ale robimy wszystko, żeby 

było dobrze. 

- w sprawie remontu dróg – są pewne terminy realizacji zadań na drogach. Od dnia 20 maja br. 

rozpoczynamy remonty cząstkowe. Będą dwa etapy wykonywania cząstkowych remontów, 

jeden etap to jest emulsja i grys wykonany remonterem, a drugi masą na gorąco. Nie można 

robić remontów dróg, jeżeli nie jest ustabilizowana pogoda. Na dzień dzisiejszy między in-

nymi na drodze 1056 będzie robiona wycinka krzaków, odwodnienie i inne rzeczy. Były czę-
ściowo robione remonty w Gminie Iłowa, Wymiarki i będzie przechodzić na dalszą część 
powiatu. Od 18 maja br. rozpocznie się wykaszanie poboczy, które powinno być wykonane, 

co najmniej dwa razy w roku. My to robimy częściej, kosimy w miarę potrzeb, robimy to wła-

snym sprzętem. Na terenie powiatu mamy drogi o dużym natężeniu ruchu, ale mamy też drogi 

o bardzo małym natężeniu ruchu. Proszę też zrozumieć Zarząd, jak i pracowników dróg, że 

jak drogowcy pojawiają się na drogach nie na tych, co byśmy chcieli to jest to spowodowane 

natężeniem ruchu i kategorią drogi. 

Radny Roman Śliwiński: Radny Stefan Gołek był zainteresowany skargą na dyrektora PCPR, 

więc odpowiem. Komisja Rewizyjna zebrała się 4 kwietnia 2016 roku w sprawie skargi na 

dyrektora PCPR w Żaganiu i po przeanalizowaniu dokumentów, Komisja stwierdziła, że w 

przedmiotowej sprawie nie został naruszony przepis art. 6 kpa, gdyż organ działał w ramach 

swojej kompetencji w oparciu o obowiązujące przepisy. Komisja uznała skargę za niezasadną. 
Na potwierdzenie, że Komisja Rewizyjna miała słuszność, odnośnie tej sprawy, pismo z LUW 

z dnia 26 kwietnia 2016 roku wydz. nadzoru po analizie dokumentów przedłożonych przez 

klientkę oraz nadesłanych pism z dnia 16 marca 2016 roku wyjaśnia, że nie stwierdzono nie-

prawidłowości w działaniach PCPR w Żaganiu. Urząd wojewódzki w tej sprawie ma takie 

same zdanie, jak Komisja Rewizyjna. 

  12. Informacje i oświadczenia: 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Henryka Janowicza oraz Radnego 

Andrzeja Katarzyńca do zapoznania się z protokołem z XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 12 maja 2016 roku. 

   1) pismo Stowarzyszenia Osób Poszkodowanych przez Spółki Grupy Volkswagen AG 

wraz z opinią prawną. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: 

  - na moje ręce wpłynęło pismo Stowarzyszenia Osób Poszkodowanych przez Spółki Grupy 

Volkswagen AG. Chodzi o wielką światowa aferę związaną z fałszowaniem wyników 

spalania przez samochody. Po otrzymaniu tego pisma skierowałem się z prośbą o pomoc do 

Radcy Prawnego, który na dzisiejszej sesji złoży wyjaśnienia w tej sprawie. 

  Aplikant Radcy Prawnego Michał Zwolak: wstępnie chciałbym zaznaczyć, że Pan Jacek 

Świeca, który pisze to pismo, jako prezes zarządu tego stowarzyszenia, skierował w 2015 roku 

petycję w tym samym zakresie, która została rozpatrzona negatywnie. Chodziło o to, żeby 
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starostwo podjęło kroki w zakresie skontrolowania wszystkich stacji diagnostycznych, które 

położone są na terenie powiatu, czy są w sposób prawidłowy wykonywane badania okresowe 

pojazdów. Miało to służyć temu, aby ustalić, jako organ nadzorujący, czy te stacje 

diagnostyczne wykonywały badania zgodnie z przepisami i w związku z tym, czy mogły zostać 
wykryte wady ukrywane przez Spółki Grupy Volkswagen. Jak wiadomo, czego zresztą ani w 

przypadku tej petycji ani w przypadku tego pisma, które teraz jest omawiano, nie ukrywano, że 

te niemiarodajne badania były wynikiem zastosowania nielegalnego oprogramowania, które 

zmieniało specyfikację pracy silników i w związku z tym nie było możliwe ustalenie 

prawidłowego składu spalin w przypadku wyposażonych samochodów w silniki diesla. Z 

czysto merytorycznego punktu widzenia należy powiedzieć, wprost, że nasze stacje 

diagnostyczne działają w oparciu o przepisy rozporządzenia ministra transportu, budownictwa i 

gospodarki wodnej z dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie zakresu i sposobu przeprowadzania 

badan technicznych pojazdów oraz wzorów dokumentów stosowanych przy tych badaniach. 

Silniki diesla są to silniki wysokoprężne z zapłonem samoczynnym i w tym rozporządzeniu 

mają określone rodzaje badań, które muszą być wykonywane w stacjach diagnostycznych  

w przypadku badan okresowych pojazdów. Na tych stacjach nie kontroluje się składu spalin,  

a jedynie stopień zadymienia. W tej sytuacji żąda się od starostwa przeprowadzenia kontroli 

czy te stacje diagnostyczne wykonywały prawidłowo badania. Cała istota problemu sprowadza 

się do tego, że po przeprowadzeniu tej kontroli i tak ustalimy, że te badania zostały 

przeprowadzone prawidłowo i nie da się, w oparciu o obowiązujące przepisy, ustalić, czy te 

samochody faktycznie fałszowały te wyniki. Jest jeszcze jedna kwestia, a mianowicie, skoro 

niemiarodajne wyniki były efektem wyłącznego działania producentów samochodów to nawet 

przy zachowaniu należytej staranności to i tak nie dało się ustalić rzeczywistych wyników. 

Rzeczywiści chodzi o to, że są podejmowane próby żeby wyciągnąć odszkodowania z tego 

tytułu, że nadzór nad stacjami diagnostycznymi nie był sprawowany w należyty sposób i ktoś 
poniósł szkodę, bo ma samochód taki, jak nie powinien mieć, co jest absurdalne, ponieważ są 
to roszczenia, które powinny być kierowane tylko i wyłącznie w ramach ochrony konkurencji 

konsumentów. Ponadto zaznaczam, że zbliżone petycje kierowane były do wielu powiatów w 

Polsce i stanowiska w tej sprawie zajmowane są podobne, bo nikt tych kontroli nie będzie 

przeprowadzał, ponieważ one nic nie ustalą. Kontrole okresowe są przeprowadzane i wychodzi 

na to, że wszystkie stacje diagnostyczne badania przeprowadzają prawidłowo. Tego, czego 

żąda się od powiatów nie da się ustalić w toku dodatkowych kontroli. W związku z tym nie 

rozpatruje się tych petycji w sposób pozytywny i nie podejmuje się działań kontrolnych w tym 

zakresie ani w przypadku tego typu pism. Tutaj będziemy jedni z pierwszych, którzy będą 
podejmowali jakieś rozstrzygnięcie w tej sprawie, bo takie pisma jeszcze nie były kierowane. 

Natomiast petycja została też skierowana do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i 

Konsumentów i on wypowiedział się, wprost, że to są sprawy do rozpatrzenia raczej w ramach 

ochrony konkurencji i konsumentów. W szerszym zakresie nie mogę się wypowiedzieć, 
ponieważ ta petycja była ograniczona. W treści tego pisma zawarto, że nastąpiło naruszenie 

trzech przepisów tj. ustawy o ochronie środowiska, kodeksu karnego i naruszenie dyscypliny 

finansów publicznych. Ciężko jest zrozumieć treść tego pisma, bo jest mowa o tym, że 

starostwo mogło ten przepis naruszyć i zarówno art. 182 §1 kodeksu karnego, jak i przepisy 

prawa o ochronie środowiska dotyczą nie organu nadzorującego stacje diagnostyczne, a jedynie 

tego podmiotu, który operuje bądź wprowadza do obrotu lub zanieczyszcza środowisko. Nas to 

nie dotyczy, natomiast w kwestii naruszenia dyscypliny finansów publicznych to muszę z 

pełnym przekonaniem stwierdzić, że jest to zarzut kompletnie absurdalny. Z tego względu, że 

został on przywołany, jako kompletnie nie zrozumiały, bo jest tam zaznaczone, że wszczęto 

procedurę w związku z możliwością naruszenia dyscypliny finansów publicznych przez jeden z 

powiatów, ale nie zwrócono uwagi, że chodzi tam o to, że ten powiat ma swoje samochody, jest 

właścicielem samochodów marki Volkswagen i nie dochodzi roszczeń konsumenckich z tego 
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tytułu, że został wybrakowany samochód. W związku z tym ja nie potrafię znaleźć 
jakiegokolwiek przełożenia na tą sytuację. Rada Powiatu będzie musiała na to pismo 

odpowiedzieć, a nasza opinia prawna wskazuje na to, że to pismo należy rozpatrzyć 
negatywnie i podtrzymać stanowisko, które było wyrażone przy odpowiedzi na petycje. 

Radny Bogusław Kobyliński: czy członkowie Stowarzyszenia mogą w ten sposób uzyskać 
odszkodowanie? 

Aplikant Radcy Prawnego Michał Zwolak: są to roszczenia, które jako konsumenci powinni 

dostać od Volkswagena. Mam wrażenie, że ktoś próbuje jeszcze dodatkowo zarobić z tego 

względu, że może jakieś odszkodowanie z tytułu niewykonywania zadań publicznych, ale ja 

nie wpadłbym na taką koncepcje. Nie wiem, jakie mieliby ci poszkodowani kierować 
roszczenia do powiatu. 

Radny Leon Cuprych: Volkswagen wypuścił do użytku oprzyrządowanie, które fałszowało  

i Stowarzyszenie powinno kierować roszczenia do producenta, dlatego my, jako Rada jesteśmy 

poza problemem. 

Radny Roman Śliwiński: posiadam wszelkie kategorie, jako diagnosta pojazdów, dlatego 

odniosę się do tej petycji. Pismo ni jak się ma do rzeczywistości, jest to typowe zagranie 

pijarowskie. Jeżeli osoby, które tam występują wzięłyby pod uwagę ustawę z dnia 20 czerwca 

1997 roku, na której bazują wszystkie stacje diagnostyczne, gdzie ustawodawca określił zakres 

i sposób przeprowadzania badań pojazdów, wyposażenia stacji kontroli i procesu dozoru to 

wiedziałby, gdzie kierować to pismo. Na chwilę obecną starostwo wydaje zezwolenia na 

prowadzenie stacji diagnostycznej, tylko pod względem warunków lokalowych, wyposażenia i 

sprzętu, czy jest zgodny z ustawą i tym zajmuje się transportowy dozór techniczny. Ta opinia 

jest wiążąca, że wszystkie stacje na terenie powiatu spełniają warunki, o których mowa w 

ustawie. Przy silnikach z zapłonem samoczynnym nie ma rozbicia na poszczególne 

klasyfikacje szkodliwe, pierwiastki, metale itd. Jest to wyrażone współczynnikiem, inaczej 

mówiąc jest to zadymienie występujące przy pracy silnika z zapłonem samoczynnym za tzw. 

zadymienie stałe, uciążliwe. Powiat, jako instytucja nadzorująca sprawdza raz do roku, czy są 
zachowane procedury, czy urządzenia były poddane legalizacji i do tego ogranicza się rola 

powiatu. Jeżeli są ewidentne naruszenia przez diagnostów to Starosta cofa uprawnienia stacji. 

Starosta Henryk Janowicz: problem ma Volkswagen i niech się tłumaczy, a dzisiaj takich 

Panów znajdzie się więcej, żeby sobie zrobić pijar, dorobić, a może uda się kogoś wprowadzić 
w błąd. Prawo i przepisy należy przestrzegać i więcej na ten temat nie dyskutujmy, bo nie ma 

sensu.  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: w odpowiedzi wystosujemy pismo do Stowarzyszenia 

Osób Poszkodowanych przez Spółki Grupy Volkswagen AG. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: na ręce Rady Powiatu wpłynęło rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Lubuskiego w sprawie dwóch uchwał, które podjęliśmy na sesji w dniu 

21 marca 2016 roku. Uchwała w sprawie dodatków nauczycielskich została w całości 

uchylona. Wojewoda dopatrzył się proceduralnych uchybień. W związku z tym Zarząd mnie 

powiadomił, że prace związane z tą uchyloną uchwałą będą ponownie rozpoczęte. Druga 

uchwała dotycząca prowadzenia Powiatowej Biblioteki Publicznej, w której został uchylony 

tylko §6 tej uchwały. W związku z tym uchwała ma moc prawną z wyłączeniem §6. 

Starosta Henryk Janowicz:  

- w sprawie szkół ponadgimnazjalnych naszego powiatu - od jakiegoś czasu robimy akcję 
promocyjną naszych szkół, w dużym zakresie szkoły zawodowe oraz ogólnokształcące. 

Miałem przyjemność spotkać się z Burmistrzem Węglińca, Wójtem Gminy Osiecznica, 

Burmistrzem Przemkowa, Wójtem Gminy Gaworzyce, rozmawiałem, prosiłem, promowałem 

nasze szkoły. Takie spotkania będę odbywał cyklicznie, bo nam jest to potrzebny. Musimy się 
otwierać poza powiat i pokazywać, że mamy bardzo duże możliwości. Z tych spotkań byli 

zadowoleni włodarze oraz dyrektorzy szkół, bo okazuje się, że my mamy prawie wszystkie 
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klasy mundurowe tj. strażaków, policjantów, wojskowych, mamy profil pracowników 

leśnictwa, technika, zawodówki. Mamy również zawody kucharzy, kelnerów, hotelarstwo, 

otwieramy się, rozmawiamy, pokazujemy i promujemy, bo jest to bardzo ważne i zostało to 

bardzo dobrze przyjęte. 

- w sprawie utrzymania dróg – jesteśmy po przetargach i zakupiliśmy w bardzo dobrej cenie 

nowy remonter. Jesteśmy po przetargu na zakup nowego ciągnika, nowe kosiarki bijakowe. 

Dozbrajamy sprzęt i jesteśmy przygotowani na remonty bieżące w ciągu roku, ale jednak 

pogoda, czas nas pilnuje.  

13. Wnioski. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zapytał, czy Radni maja do złożenia wnioski? 

Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak: na ręce Starosty Henryka Janowicza wniosek od 

Klubu Kajakowego VIKING, który zwraca się z prośbą o przekazanie naszemu klubowi flagi  

z herbem i nazwą powiatu żagańskiego. Pragniemy poinformować, że zawodnicy naszego 

klubu biorą udział w zawodach kajakowych na całym świecie i godnie reprezentują nasz kraj, 

województwo, powiat oraz gminę. W roku 2016 mamy zamiar czynnie uczestniczyć  
w imprezach sportowych takich jak: 14 – 19 maja Mistrzostwa Świata i w kwalifikacjach 

olimpijskich w parakajakarstwie, 20 – 22 maja w Wolsztynie długodystansowe mistrzostwa 

Polski w kajakarstwie klasycznym, 28 – 29 maja w Poznaniu kwalifikacje do kadry narodowej 

w parakajakarstwie, 4 czerwca w Warszawie mistrzostwa Warszawy w sprincie kajakowym, 17 

– 19 czerwca w Wałczu zawody kajakowe w para kajakarstwie, 24 – 26 czerwca w Moskwie 

mistrzostwa Europy seniorów, 22 – 24 lipca w Kaniowie mistrzostwa polski juniorów  

w kajakarstwie klasycznym, 19 – 21 sierpnia w Bydgoszczy młodzieżowe mistrzostwa polski, 

24 września w Gorzowie Wlkp. otwarte mistrzostwa województwa lubuskiego im. Kazimierza 

Rejniaka. Dzięki uczestniczeniu w różnego rodzaju imprezach sportowych w Polsce i poza jej 

granicami mamy możliwość promowania naszego powiatu poprzez pokazywanie między 

innymi flagi, logo itp. Jest to dla nas szansa podziękowania za przyznaną pomoc finansową na 

2016 rok. 

14. Zamknięcie obrad XV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
 Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 11

35
 ogłosił zamknięcie XV sesji V kadencji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 maja 2016 roku. 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  
 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Mirosław Gąsik 

 


